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„Už je to tady“. A co bude dál? 

Oslavy i zklamání ze štábů politických 
stran máme za sebou. Možná nejdůle-
žitější a zároveň, co se týče konečného 
výsledku, nejtěsnější volby v historii 
samostatné České republiky mohou 
znamenat mnohé. Z Maďarska a Polska 
se ozývá, že Visegrádská čtyřka jako 
protiváha Bruselu bude nejspíš oslabe-
na. Bude oslabeno také tuzemské země-
dělství? 

Vzhledem k tomu, že někteří politici si dávájí 
mezi zemědělství a jednu konkrétní firmu v obo-
ru podnikající rovnítko, stát se to může. Takzva-
né zemědělské podpory se nicméně vyplácejí 
na základě velmi přísných kritérií, přičemž nárok 
na ně nevzniká „befelem“ ze shora nebo kama-
rádstvím s úředníkem, ale právě splněním všech 
zákoných požadavků. Tyto požadavky přitom 
vycházejí ne z národní, ale z unijní legislativy, je-
jíž dodržování si Brusel velmi přísně hlídá. Když 
se bude chtít škrtat jedné firmě, musí se škrtat 
všem. Někdo by namítl, že by se „systémově“ 
mělo škrtat všem větším zemědělcům. Je to 
ale v tuto chvíli na místě? Skoro všechny strany, 
které nakonec přetly v cílové rovince pásku mini-
mální 5% hranice, mají ambice po volbách vyléčit 
“nemocné zemědělství“. 

Často se mluví o tzv. zdravé krajině. Ta ale ne-
může být zdravá bez pestrých osevních postupů, 
tedy podpory tzv. citlivých komodit jako je ovoce, 
zelenina, chmel, brambory nebo cukrová řepa  
a bez podpory živočišné výroby. Jednak se kvůli 

živočišné výrobě pěstují pro úrodnost půdy tolik 
důležité pícniny, jednak jsou vedlejším „pro-
duktem“ chovu zvířatstatková hnojiva. Ta nejen 
nahrazují hnojiva minerální, ale také zlepšují 
schopnost půdy zadržovat vodu. 

Právě větší podniky (nad 500 ha) mají v České 
republice zásadní podíl jak na speciální rostlin-
né výrobě, tak na výrobě živočišné. Pokud tedy 
chceme zdravé zemědělství a zdravou krajinu, 
nemůžeme větší podniky hodit přes palubu. 

Podporu si zemědělství jako celek zaslouží také 
ze sociálního hlediska. Jestli jsme teď na prahu 
energetické a možná i ekonomické krize způso-
bené koronavirem, je to jen slabý odvar toho, co 
nás čeká v cenách potravin v souvislosti s am-
biciozní, ale nerealistickou evropskou Zelenou 
dohodou. 

Pokud příští vláda bude chtít šetřit na zeměděl-
ství, může se velmi dobře stát, že nás čeká na 
jedné straně extrémní zdražení potravin, a na 
straně druhé výprodej tuzemských zeměděl-
ských podniků silnému, především zahraničnímu 
kapitálu.

To bychom jako společnost bez ohledu na to, 
komu jsme fandili, neměli v žádném případě 
dopustit.

Autorem textu je Ing. Jan Doležal, prezident 
Agrární komory ČR 
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Vážení členové, 

vzhledem k turbulentní situaci posledních dní ne-
chceme se vzkazem čekat až do úvodního slova.

Máme za sebou nejen volby, které pravděpodob-
ně přinesou vládu, která nemusí být zemědělcům 
nakloněna, ale také skokový nárůst vstupů. Ten 
prohloubil a prohloubí už tak hraniční a v některých 
sektorech výroby dramatickou situaci. Do toho při-
šel úpadek dodavatele, s nímž někteří členové měli 
uzavřeny dnes už samozřejmě neplatné smlouvy. V 
nastalém chaosu je nyní jedno jisté, náklady budou 
dále růst.  Ptáte se mě také na to, co bude s tzv. 
Strategickým plánem, který chtělo Ministerstvo 
zemědělství odeslat Evropské komisi. V tuto chvíli 
mohu říci jen to, že jsme v posledních týdnech s 
MZe intenzivně jednali, aby verze, která bude do 
Bruselu odeslána, korespondovala s prioritami 
členské základny. Jedná se především o zajištění 
65 % kofinancování PRV, ale i mnohé další zdánlivé 
„detaily“. V dalších dnech a týdnech Vás budeme 
samozřejmě informovat. 

Ke všemu, co se nyní děje, je třeba říct následující. 
Nic se nejí tak horké, jak se uvaří. I když se teď 
může zdát, že lépe už nám bylo, a čekají nás už jen 
samé problémy. Věřím, že si i tentokrát poradíme. 
Agrární komora České republiky plánuje být i nadá-
le v kontaktu se všemi relevantními partnery, kteří 
mají zájem pomáhat zemědělství, zemědělcům a 
venkovu.

Pravidelně chceme jednat s příští vládou a po-
slanci i europoslanci napříč politickým spektrem. 
Vzhledem k deklarovaným úsporám státního 
rozpočtu, vyšším nárokům na ochranu přírody z 
Bruselu a extrémně rostoucí ceně vstupů nečeká 
zemědělce lehký rok. I proto by nejen Evropská 
unie, ale i budoucí nejvyšší ústavní činitelé měli v 
tuto chvíli situaci monitorovat a nechystat se ani k 
zbytečným regulacím ve jménu ambiciózních, ale 
neefektivních a nereálných cílů, ani k neuváženým 
škrtům, jen proto, že tomu zbytek populace za-
tleská. Jakmile se extrémně zdraží potraviny, bude 

pozdě snažit se cokoliv napravovat. „Lidé dnes 
znají cenu všeho, ale hodnotu ničeho“, řekl kdysi 
Oscar Wilde. Možná, že je na čase, aby spotřebitelé 
poznali pravou hodnotu potravin, kterou právě spo-
lečností tolik proklínané dotace zkreslují.  Možná, 
že budou spotřebitelé i více oceňovat naši práci. 

Člověk, který má hlad, vymění za kus chleba třeba 
i nejdražší šperk nebo hodinky. Jiný citát praví, 
že společnost od chaosu a revoluce dělí tři chody 
jídla. Pozorný čtenář si může dohledat, kdo to byl.  
Ten samý člověk řekl, že dostatečně opakovaná lež 
se stává pravdou. V dnešním světě, kterému chybí 
reálné hodnoty, zato je plný hodnot virtuálních, to 
platí dvojnásob. Právě jídlo ale je jednou z mála 
skutečných reálných hodnot. Jíst se zkrátka musí 
a třeba právě narůstající ceny pohonných hmot a 
energií budou napomáhat tomu, aby se jídlo kon-
zumovalo více tam, kde se vyprodukuje. 

U potravin českých, moravských a slezských ale 
nejde jen o krátkou vzdálenost nebo slepý pa-
triotismus. Objektivní ukazatele jako je spotřeba 
přípravků, plemenářské, ale i šlechtitelské para-
metry jasně potvrzují, že české zemědělství patří k 
nejšetrnějším, a nejlepším na světě. Ačkoliv věkem 
stále patřím mezi „mladé zemědělce“, zažil jsem 
na vlastní kůži v zemědělství mnoho hubených let. 
Proto vím, že čeští zemědělci jsou historicky zvyklí 
překonávat řadu překážek, a někdy i to nevyzpyta-
telné počasí je tím nejmenším problémem. 

Určitě nastalou situaci zvládneme i tentokrát. Je 
nicméně třeba nenechat se unášet proudem dění, 
ale aktivně dění ovlivňovat a přizpůsobovat se 
novým pravidlům hry. 

Pevně věřím, že to společně zvládneme. 

S pozdravem 
Ing. Jan Doležal 
prezident / President of the organization 
15.10.2021

Vzkaz prezidenta členské  
základně 
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Ministr zemědělství schválil sazby přímých 
plateb  pro rok 2021

Ministr zemědělství Miroslav Toman schválil výši sazeb pro přímé platby pro rok 
2021. Také v letošním roce se budou vyplácet zálohy na jednotnou platbu na plochu 
zemědělské půdy ve výši 70 %.

Kromě jednotné platby na plochu zemědělské 
půdy (SAPS) jsou to také platby pro zeměděl-
ce dodržující zemědělské postupy příznivé pro 
klima a životní prostředí, platby pro mladé země-
dělce a dobrovolná podpora vázaná na produkci 
(VCS).

Sazba na SAPS v roce 2021 bude  
3 331,68 Kč/ha a sazba platby pro zemědělce 
dodržující zemědělské postupy příznivé pro kli-
ma a životní prostředí (tzv. greening) je stano-
vena ve výši 1 833,32 Kč/ha.

Stejně jako v předchozích letech chce Minister-
stvo zemědělství pokračovat ve zvýšené pod-
poře mladých zemědělců, a proto je zachována 
vyšší sazba pro platbu pro mladé zemědělce, 
která tvoří 50% částku ze sazby na SAPS. Sazba 
platby pro mladé zemědělce tak pro letošní rok 
je 1 665,84 Kč/ha.

Ministr zemědělství schválil také sazby pro jed-
notlivé platby VCS, jejichž prostřednictvím bude 
letos vyplaceno na citlivé komodit více než tři 
miliardy korun.

sektor sazba (Kč/jednotka)

škrobové brambory 14 198,88

chmel 15 273,41

ovoce velmi vysoká 
pracnost

11 380,63

ovoce vysoká prac-
nost

7 975,42

zelenina velmi vysoká 
pracnost

9 880,78

zelenina vysoká prac-
nost

3 230,45

konzumní brambory 4 470,96

cukrová řepa 6 807,24

bílkovinné plodiny 1 858,56

masná telata 7 979,99

dojnice 3 659,99

ovce a kozy 4 204,17

zdroj: Ministerstvo zemědělství 14.10.2021   

foto Ing. Josef Šenfeld
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V Polsku i v Německu je africký mor 
prasat na postupu, opět se přiblížil 
k české hranici

V Praze dne 15. 10. 2021 - Tisková zpráva

V sousedním Polsku i Německu je dále 
na postupu Africký mor prasat (AMP). 
Nejbližší výskyt AMP od české hranice 
u prasat divokých v Polsku činí již pouze 
14 km. V Německu je to 25 km. Riziko 
rozšíření nákazy i na území České re-
publiky tak dále vzrůstá.

V Polsku byl minulý týden potvrzen pozitivní pří-
pad AMP u nalezeného uhynulého divočáka  
v blízkosti města Lubáň v Dolnoslezském voj-
vodství. Nákaza se tak významně posunula 
směrem k ČR. Vzdálenost od české hranice je už 
jen 14 km. 

Ve čtvrtek byl navíc v Německu potvrzen pozitiv-
ní případ AMP u uloveného prasete divokého v 
zemském okrese Míšeň ve spolkové zemi Sasko. 
Jedná se o významný posun směrem na západ 
do vnitrozemí Německa. Tento nový případ je 
vzdálen cca 80 km od předchozích pozitivních 
případů, které jsou hlášeny v zemském okrese 
Zhořelec. Od Šluknovského výběžku je případ 
vzdálen cca 40 km. Tato informace naznačuje, 
že výskyt AMP v populaci divočáků v Německu 
zasahuje zřejmě výrazně větší oblast, než se 
dosud předpokládalo. Již na počátku září byla  
v Německu „prolomena“ pomyslná hranice dálni-
ce A4 a byl potvrzen pozitivní případ u divočáků 
jižně od dálnice, tedy směrem k hranici s ČR. 

„Všechny zmíněné informace potvrzují zhoršující 
se situaci v souvislosti s AMP v těsné blízkosti 
české hranice. SVS se na zavlečení nákazy dlou-

hodobě připravuje a vyzývá k přísnému dodržo-
vání pravidel biologické bezpečnosti jak při lovu, 
tak v chovech prasat domácích. Nezastupitelnou 
roli pro důsledné sledování nákazy má celore-
publikový monitoring AMP a také včasné hlášení 
uhynulých divočáků,“ uvedl ústřední ředitel SVS 
Zbyněk Semerád.

V severních Čechách (Liberecký a Ústecký kraj) 
probíhá v poslední době sada intenzivních jedná-
ní v souvislosti s přípravami na možné zavlečení 
nákazy AMP na území ČR. Za účasti krajských 
veterinárních správ (KVS), policie a hasičů se ro-
zeběhly krajské nákazové komise. Krajské úřady 
společně s KVS koordinují informační schůzky 
s místní samosprávou a  myslivci se zaměřením 
na možný výskyt AMP u prasat divokých.

V nejrizikovějších oblastech Libereckého  
a Ústeckého kraje (Frýdlantský a Šluknovský 
výběžek) byla již v loňském roce vymezena zóna 
intenzivního lovu divočáků. Cílem tohoto opatře-
ní je snížení hustoty populace prasat divokých. 
V období od 16. 11. 2020 do 3. 10. 2021 zažádali 
lovci v oblasti s intenzivním odlovem o zástřelné 
za 3 912 prasat divokých. Zároveň bylo zažádá-
no o zvýšené nálezné za nález 123 uhynulých či 
sražených kusů. Všechna ulovena či nalezena  
a sražená divoká prasata byla vyšetřena na AMP 
s negativním výsledkem.

Petr Vorlíček
tiskový mluvčí SVS
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Mlékomaty. Jsou či nejsou? 

JSOU!
Zatím víme o těchto čtyřech. Víte o dalších? 

DEJTE NÁM O NICH VĚDĚT
Zde je aktualizovaná mapa.  

Umístění mlékomatů, o kterých momentálně víme, je zobrazeno na mapě hvězdičkou v červeném 
orámování. Jeden je u Kadaně na školním statku Jezerka, druhý v Malešově v areálu firmy Agro 
Hoštka, třetí provozuje soukromý zemědělec Vítězslav Škoda. Mlékomat je umístěný ve Vraž-
kově. Další je pak na Agrofarmě v Merbolticích. Pokud víte o dalších, dejte nám, prosím, o nich 
vědět.  

Klikněte do mapy a mapa se Vám zobrazí v interaktivní podobě v aplikaci  google maps.

mailto:dufkova%40oakchomutov.cz?subject=V%C3%ADm%20o%20ml%C3%A9komatu%20v%20%C3%9Asteck%C3%A9m%20kraji
mailto:dufkova%40oakchomutov.cz?subject=V%C3%ADm%20o%20ml%C3%A9komatu
https://www.google.com/maps/d/u/2/edit?mid=1YzOCfqK_cB7lx5AhePp7-2-CZCp5yW0Q&usp=sharing
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Agrofarma Merboltice  
Agrofarma Merboltice se zabývá chovem českého strakatého skotu a ovcí v ekologic-

kém režimu hospodaření. Prodej mléka z mlékomatu, prodej jehňat.

zdroj: FB Agrofarma Merboltice
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Vyřadit mléko z jídelníčku? 
Rozdíly mezi mlékem a rostlinnými 
nápoji jsou velké.
Rostlinné alternativy mléka zažívají v posled-
ních letech boom. Jednak je to dáno celou 
řadou mýtů, které kolují mezi lidmi, a pak také 
přibývajícími fanoušky veganství či ekologicky 
smýšlejících jedinců, pro které má kravské mlé-
ko příliš vysokou uhlíkovou stopu. Z pohledu 
nutričních látek a pozitivních účinků na zdraví 
lze ale nahradit mléko jen velmi těžce. Alespoň 
to vyplývá z velkého srovnání, které nedávno 
udělali odborníci ve Velké Británii.

„Nutriční prvky, které lze nalézt v mléku a jeho 
rostlinných alternativách, jsou velmi rozdílné. 
Studie ukázala, že mléko má více kalorií, bílkovin, 
nasycených tuků, vitamínů B2 a B12, vápníku a 
jódu než jeho alternativy, zatímco ty mají vyšší 
obsah vlákniny,” upozorňuje doktorka Macarena 
Staudenmaierová, která porovnání prováděla.

Někteří výrobci rostlinných nápojů i do svých 
výrobků přidávají vápník či některé vitaminy, pro-
blém ale podle Staudenmaierové je, že u každé 
značky je tomu jinak a je tedy velmi důležité, od 
jaké značky si dané alternativy mléka zakoupíte.

Pokud si je vyrábíte doma sami, pak sice nemají 
všechny vitaminy, ale také neobsahují žádné kon-
zervanty a další látky, které se běžně do prodá-
vaných rostlinných nápojů kvůli jejich trvanlivosti 
a chuti přidávají.

Někdy lidem u kravského mléka vadí vyšší obsah 
tuku, včetně kalorií. „Ano, kravské mléko má 
skutečně více nasycených mastných kyselin, 
stejně tak i více cukrů. Nicméně zároveň i vyšší 

množství bílkovin, a tedy i aminokyselin či vápní-
ku a jódu,” upozorňuje odbornice na výživu Kyle 
Crowleyová.

„Ani vyšší obsah tuku a cukrů tak nemusí být 
na škodu. Jak ukázaly mnohé vědecké studie, 
mléko a mléčné výrobky jsou přesto spjaté se 
sníženým rizikem dětské obezity, diabetu 2. 
typu, kardiovaskulárních onemocnění, rakoviny 
tlustého střeva, rakoviny močového měchýře, 
žaludku či prsu,” dodává Staudenmaierová.

Když už se tedy rozhodnete mléko ze svého 
jídelníčku zcela vyřadit a nahradit ho rostlinnými 
nápoji, pak vždy dbejte na to, abyste potřebné 
nutriční látky tělu dodaly z jiných potravin.

Antibiotika, hormony a přísady

Producenti mléka a veterináři neustále pracují na 
hledání způsobů léčby, které by udržely zvířata 
ve zdravém stavu. Bohužel ne vždy se to obejde 
zcela bez antibiotik. Nicméně ani mléko od krav 
léčených antibiotiky neobsahuje stopy těchto 
látek. Pokud by tomu tak bylo, z mléka by se 
nedaly vyrobit jogurty ani jiné kysané výrobky. 
Nicméně chcete-li mít 100% jistotu, že mléko an-
tibiotika neobsahuje, pak kupujte jen Bio mléko.

U prodávaných rostlinných mlék mohou být pro-
blémem přísady, které do nich výrobci mnohdy 
přidávají, ať už kvůli úpravě chuti, prodloužení 
trvanlivosti či zahuštění nápoje. Odborníci při-
tom před těmito nápoji všechny varují. „Nápoje 
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na rostlinné bázi, které obsahují aromata, za-
hušťovadla, rostlinné oleje a gumy, bývají často 
považovány za vysoce průmyslově zpracované 
potraviny, které jsou spjaty s obezitou, s vyšším 
rizikem kardiovaskulárního onemocnění a cuk-
rovkou 2. typu,” varuje pro Daily Mail Crowleyo-
vá.

Proto když už preferujete rostlinné nápoje, pak 
skutečně hleďte na jejich složení a raději si je 
vyrobte doma sami. Internet je plný návodů, jak 
na to.

Pozor by si lidé měli dát i například na sójové 
mléko, které je jednak silný alergen, ale také 
může obsahovat určité množství fytoestrogenů, 
které sice mají pro někoho potenciální přínos na 
zdraví, ale mohou být i velkým rizikem.

Bez laktózy

Pokud lidé mají intoleranci na laktózu (mléčný 
cukr), a trpí na nedostatek enzymu laktázy, který 
tento cukr štěpí, pak jsou pro ně rostlinné nápoje 
samozřejmě vhodnější a můžou být i přínosem.

Nicméně dnes se i tomuto faktu přizpůsobily 
mnohé mlékárny a vyrábějí mléčné bezlaktózové 
výrobky. Záleží tedy na preferencích každého.

zdroj: Novinky.cz, 11.10.2021

zdroj: Novinky.cz, 11.10.2021https://www.novinky.cz/zena/zdravi/clanek/vyradit-mleko-z-jidelnicku-rozdily-mezi-mlekem-a-rostlinnymi-napoji-jsou-velke-40374568?fbclid=IwAR1i3HrOu11i6tQHVxG5dM8X3bKbA6oddXvkmJH9cj25-4HFNibUpRsDmkE#dop_ab_variant=0&dop_source_zone_name=novinky.sznhp.box&dop_req_id=eiQeTsXfq3n-202110111532&dop_id=40374568&source=hp&seq_no=5&utm_campaign=&utm_medium=z-boxiku&utm_source=www.seznam.cz
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V říši ovoce a zeleniny
Na Floře Olomouc byly prezentovány  
i regionální potraviny z Ústeckého kraje 

Letošní největší prezentace profesio-
nálních ovocnářů na Výstavišti Flora 
Olomouc a.s. pod názvem „V říši ovoce 
a zeleniny“ proběhla od čtvrtka 14. do 
neděle 17. října 2021.  Parádní podívaná 
nejen na jablka, hrušky či švestky, ale  
i na krásné školkařské výpěstky. 

Díky všem, kteří se o výstavu zasloužili  
a přijeli vystavovat. 

Martin Ludvík

zdroj: FB Martina Ludvíka

Na výstavě byly i naše kolegyně  
z Okresní agrární komory Most, aby 
tam prezentovaly regionální potravi-
ny Ústeckého kraje, jako jsou např. 
brambůrky, bůčková pomazánka, 
dubský perník či švestky s portským 
vínem atd.  
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Sem tam se objeví dotaz na to, kde 
koupit ze dvora jablka, nebo to, či ono. 
Upřímně, taky občas nevime. Obzvlášť 
jste-li z Ostravy, nebo třeba Plzně, tak už 
tuplem ne, přeci vás nepoženeme přes 
půl republiky. 

Zemědělský svaz ČR má zrovna na jabl-
ka a prodej ze dvora mapu, kde jich pár 

desítek máte vyznačených. Máte nějaké 
osvědčené pěstitele a prodejce vy? Šup 
sem s tím: info@zscr.cz. Zrovna v Jižních 
Čechách kupříkladu a na PLzeňsku jsou 
dost černý díry.

zdroj: FB Zemědělský svaz ČR

.

Prodej jablek ze dvora

Klikněte do mapy a mapa se Vám zobrazí v interaktivní podobě v aplikaci  google maps.

mailto:info%40zscr.cz?subject=
http://FB Zemědělský svaz ČR
https://www.google.com/maps/d/viewer?mid=1cmZEzXXY5ebqyHh4JGAbRt6kwFvuwphx&ll=49.80047873695336%2C16.571805923437513&z=8&fbclid=IwAR2AUEeKdGKMBkGoY_wxOcf0puSUQNraKc2VcgQAbRzip1Jxr5CdyxfVFJo
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Nejen jablka, ale i  cibule patří k podzimu

Klikněte do mapy a mapa se Vám zobrazí v interaktivní podobě v aplikaci  google maps.

RAČETICKÁ CIBULE - ikona mezi českou zeleninou. V Račeticích se pěstuje cibule již 
celá desetiletí, daří se jí tu díky složení půdy, zkušenosti rodinných farem i unikátnímu 
závlahovému systému.

Račetická cibule

http://https://www.google.com/maps/d/edit?mid=1YzOCfqK_cB7lx5AhePp7-2-CZCp5yW0Q&usp=sharing
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A brambory.....

Brambory jsou nedílnou součástí jídelníčku vět-
šiny lidí na světě. Někteří si ani neuvědomují, 
jak zdravou pochoutku si dopřávají. Obzvláště 
ty syrové. Důležité je však vybírat jen zdravé 
hlízy a dbát na to, aby nebyly přemrzlé nebo 
zelené.

Ideální jsou samozřejmě bio nebo domácí bram-
bory, ze kterých získáte nejsilnější šťávu. Tu si 
vyrobíte buď za pomoci odšťavňovače, anebo 
brambory nastrouhejte a šťávu vymačkejte. 
Bramborová šťáva se vám na první pohled nebu-
de moc líbit, má totiž tendenci hnědnout a vábně 
rozhodně nevypadá, ale je velmi zdravá. Pokud 
ji chcete použít později, kápněte do ní trochu 
citrónu, tím by měla zůstat déle svěží.

Bramborová šťáva je elixírem mládí

Bramborová šťáva je takový elixír plný vitamínu 
C, E a vitamínů skupiny B. Obsahuje i spoustu 
zinku, hořčíku, železa a kyseliny listové. Hojí 
rány a odřeniny. Šťáva z brambor je také elixírem 
mládí.

Šťáva z brambor působí proti zánětům v těle, 
pomáhá při artritidě a bolestech kloubů. Také 
příznivě působí proti kardiovaskulárním nemo-

cem a v neposlední řadě jako prevence proti 
rakovinným buňkám. 

Tato tekutina pomáhá zklidňovat pokožku, když 
vás trápí akné nebo ekzém. Dá se díky ní i zhub-
nout nějaké to kilo. Stačí vypít každé ráno před 
snídaní šálek a ještě jeden pak cca dvě hodiny 
před spaním.

Brambory vařte vždy ve slupce 

Šťáva z brambor hojí afty, když ji kloktáte. Stejně 
tak pomáhá i při parodontóze. Zlidňuje žaludek a 
ulevuje při vředech.

Vysoký obsah draslíku zase zlepšuje stav cév 
a jedna sklenka denně působí preventivně proti 
vzniku mrtvice a infarktu. Přední odborník zabý-
vající se bramborovou šťávou, doktor Tucakov, 
tvrdí, že tato šťáva má příznivý vliv na snížení 
hladiny cukru v krvi, na léčbu plic a dalších one-
mocnění postihující dýchací ústrojí.

Pokud chcete využít další výhody brambor, pak 
je rozhodně vařte vždy ve slupce. Obsahují tak 
pětkrát více vlákniny než banány, ale také vita-
mín C či selen. Toho mají brambory mnohem 
více než například oříšky.

Zdroj: www.ireceptar.cz

Víte, že šťáva z brambor funguje jako zdravot-
ní zázrak? 

KDO PĚSTUJE A PRODÁVÁ  
BRAMBORY ZE DVORA? Prosíme  
o poskytnutí této informace. Zařa-
díme do mapy, samostatné sekce 
BRAMBORY ZE DVORA.

Díky. 

http://www.ireceptar.cz
mailto:dufkova%40oakchomuto.cz?subject=Brambory%20ze%20dvora
mailto:dufkova%40oakchomuto.cz?subject=Brambory%20ze%20dvora
mailto:dufkova%40oakchomuto.cz?subject=Brambory%20ze%20dvora
mailto:dufkova%40oakchomuto.cz?subject=Brambory%20ze%20dvora
mailto:dufkova%40oakchomuto.cz?subject=Brambory%20ze%20dvora
mailto:dufkova%40oakchomuto.cz?subject=Brambory%20ze%20dvora
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Stařené hovězíStařené hovězí  
ze Všestudze Všestud

Při příležitosti konání  
předvánočního trhu  
v Droužkovicích přijímáme  
objednávky na 5 a 10 kg směs-
né balíčky stařeného (vyzrálého) 
hovězího masa z plemene  
charolaise.

Balíček obsahuje jak přední  
a zadní maso, tak i  kosti. 

5 kg balíček za 875 Kč,  
10 kg balíček za  1 750 Kč.

Objednávky přijímáme  
do 6. listopadu 2021.  

Balíčky budou
k vyzvednutí na trhu  
v Droužkovicích 27. 11. 2021 
od 9 - 12 hodin.   

724 960 964

info@maskaszk.cz
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Milostivé léto
od 28.10.2021 
do 28.01.2022

Pokud si nejste jisti, zda se Vás tato možnost týká, kontaktujte nás. 
Co nejdříve. Pokusíme se Vám za Vaší AKTIVNÍ SPOLUPRÁCE  
pomoci.  

Zaplatí-li povinný mezi 28.10.2021 a 28.1.2022 z pohledávky, kde 
je oprávněným veřejnoprávní subjekt a dluh je vymáhám soudním 
exekutorem, jistinu dluhu a 908 Kč (poplatek + DPH), odpustí se mu 
zbytek dluhu.

info@maskaszk.cz606 059 047

Potřebujete poradit?

www.maskaszk.cz
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Rekvalifikační kurzy

Kurz pro výkon zemědělských činností je předpokladem pro některých získání stát-
ních příspěvků a dotací v zemědělství pro žadatele, kteří neabsolvovali požadované 
zemědělské vzdělání.

Rozsah 300 hodin dle rekvalifikačního programu Ministerstva zemědělství č.j. 
37061/2008 – 18/010.

Zahájení kurzu bude včas vyhlášeno s ohledem na epidemiologickou situaci.

Přihlášky a informace email: ciplova@gsospodborany.cz, tel.: 415 237 710

zdroj vč. foto: FB Kapitán Jaroš

Kurz pro výkon zemědělských činností 

mailto:ciplova%40gsospodborany.cz?subject=
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se zdokonalit v evidenci hnojení na Farmáři? 

Nepotřebujete

Na základě poptávky jednoho ze členů jsme domluvili možnost školení - evidence 
hnojení. S tím souvisí i LPIS. Školení by bylo jednodenní, ve skupině  5 až 10 osob. 
Cena za osobu 1 100 Kč. K účasti budete potřebovat svůj NB s přístupem na portál 
Farmáře. Uskutečnilo by se pravděpodbně v Droužkovicích v říjnu, případně podle zá-
jmu v listopadu. Lektor je externí, zkušený. 

V případě zájmu se hlaste, prosím, co nejdříve mailem dufkova@kakuk.cz nebo telefonicky 
737 177 432.    

Odebírejte novinky 
buďte v obraze

www.kakuk.cz

na webu www.kakuk.cz srolujte až dolů na konec stránky, zadejte svůj email, na který chtette, aby Vám 
byly novinky zasílány. Pak už jen opište kontrolní (ověřovací) kód a odešlete.   

mailto:dufkova%40kakuk.cz?subject=
http://www.kakuk.cz
http://www.kakuk.cz
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Podpora pro Vás

Nabídněte svoje produkty, pozvěte ostatní  
na Vaši farmu, akci atd.

Pošlete nám informaci, pozvánku či plakát. Rádi zveřejníme. 
Platí i pro nabídku prodeje Vašich produktů konečným  
spotřebitelům. Možno i inzerce. ZADARMO. 
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Okresní agrární komora pro okres 
Chomutov

SNP 144, 431 44 Droužkovice 
IČ 49904485

Korespondenční adresa: 
Rudé armády 23, 431 44 Droužkovice

mail: info@oakchomutov.cz 
 oakchomutov@gmail.com

Předseda:

 Ing. Hana Dufková, tel. 737 177 432

Místopředseda:

 Jiří Kejř, tel. 606 308 725 
 Mgr. Martin Vízek, tel. 733 129 544

Agrární komora Litoměřicka

Pekařská 108/8, 412 01 Litoměřice

IČ 28669096

tel: 724 107 905 - (tajemník Václav Štork)

mail: aklitomericka@tiscali.cz  

Předseda:

 Ing. Otakar Šašek, tel. 416 591 289

Místopředseda:

 Ing. Antonín Štech, tel. 416 591 372

Okresní agrární komora Most

Dělnická 33, Most - Velebudice

IČ 48293865

tel. 602 517 070 (ředitel Ing. Jan Veleba) 
tel. 602 741 110 (Radka Plachá)  

mail: komoramost@komoramost.cz

Okresní agrární komora Louny

Mostecká 2580, 438 01 Žatec

IČ 62244442

tel. 602 481 995 

mail: oakln@czhops.cz

Předseda:

 Ing. Václav Drhlík, tel. 722 949 622

Místopředseda:

 Ing. Jan Cihlář, tel. 775 999 328 
 Jaroslav Šůma, tel. 606 127 252

Předseda:

 Ing. Lenka Vošahlíková

Místopředseda:

 Ing. Ivo Bednár, tel. 777 839 188 
 

Agrární komora Děčín - Ústí nad  
Labem, z.s.

U Obory 262/2, 405 02 Děčín VII - 
Chrochvice

IČ 05460476

mail: akdecin@seznam.cz 
 sip.jarek@seznam.cz

Předseda:

 Ing. Jaromír Šíp, tel. 602 158 648

Místopředseda:

 Tomáš Vodička   

mailto:info%40oakchomutov.cz%20?subject=
mailto:oakchomutov%40gmail.com%20?subject=
mailto:aklitomericka%40tiscali.cz%20?subject=
mailto:komoramost%40komoramost.cz?subject=
mailto:oakln%40czhops.cz?subject=
mailto:akdecin%40seznam.cz?subject=
mailto:sip.jarek%40seznam.cz%20?subject=

